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Foaie  duminicală  a parohiei “Învierea Domnului ”, cartierul Dacia, Iaşi                    

Sfântul Nicolae Velimirovici (1880-1956), care a fost episcop al Jicei în Serbia şi un 

minunat şi iubit predicator, fiind, pe drept cuvânt, numit un "Gură de Aur al secolului XXI", oferă 

cea mai frumoasă şi lămuritoare explicaţie despre motivul pentru care Hristos a trebuit să se 

nască. 

Redăm răspunsul pe care Sfântul Velimirovici l-a dat, într-o scrisoare, unui  muncitor care îl 

întrebase despre pricina pentru care Mântuitorul  s-a născut în iesle 

 
 

De mult mi-ai trimis întrebarea aceasta - dar, iartă-mă, am aşteptat ca 

să îţi dau  răspuns chiar înainte de această fericită zi când gândurile 

noastre sunt îndreptate către acea  peşteră de unde a răsărit lumina 

Soarelui dreptăţii. 

Smerenia este prima virtute pe care Hristos a poruncit-o oamenilor 

în predica Sa de pe  munte. Şi prin pilda Sa El a arătat cel dintâi această 

virtute, născându-Se nu în palat  împărătesc, ci în peştera oilor. 

O altă importantă învăţătură practică pe care Domnul a arătat-o prin 

sfânta Sa naştere  în peşteră este aceasta: stâmtoraţi-vă, ca să se facă loc 

şi pentru ceilalţi; mulţumiţi-vă cu cele   neapărat trebuincioase, ca şi alţii 

să aibă cele neapărat trebuincioase. Precum învaţă apostolul  lui 

Dumnezeu: iar dacă avem hrană şi îmbrăcăminte, cu acestea să fim 

mulţumiţi. Oare nu  este aceasta o bună învăţătură pentru lumea de 

astăzi, aflată în criză? 

Mai este o învăţătură importantă şi în faptul că nu locul dă însemnătate omului, ci  omul 

locului. Omul reprezintă cea mai mare valoare de pe pământ. Luxul şi strălucirea  exterioară nu îl 

măresc, nici sărăcia nu îl micşorează pe om. Ştii cum a zis El despre Ioan  Botezătorul, om fără 

casă şi masă: "Ce aţi ieşit să vedeţi în pustie? Au om îmbrăcat în haine  moi? Iată, cei ce poartă 

haine moi sunt la curţile împăraţilor". La curte împărătească şi în  haine moi este şi împăratul 

Irod - dar nu e om, ci vulpe; aşijderea şi Pilat - dar nu e om, ci lup  roman; aşijderea şi fariseii - 

dar nu sunt oameni, ci "pui de năpârci." 

Sf.N.Velimirovici, 

icoană 


